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ZAB.0002.5.2023 
 

Protokół Nr LIV/23 
Z obrad LIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia  17 maja 2023 roku  
 
 
 

1) Otwarcie obrad LIV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
17 maja 2023 r. o godz. 12:34 otworzył obrady LIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał Panie i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, 
Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, 
kierowników jednostek organizacyjnych oraz przedstawicieli środków masowego przekazu, 
a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady 
powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w Bakteryjnie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń 
dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista uczestniczących osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad 
LIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LIV sesji?  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 17  maja  2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 
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 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040;  

 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2023.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu).    
Przewodniczący Rady przypomniał. że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są radni zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku 
na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – czerwony 
przycisk z literą P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Przewodniczący zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako 19 w brzmieniu: 
19) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 
dodaniu punktu, jako 20 w brzmieniu: 
20) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023. 
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LIV sesji? Radni nie złożyli wniosków. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma innych zmian, to poinformował, że 
porządek obrad uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu sesji.  
Przewodniczący poinformował, iż porządek składa się z 22 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr LIII/23 z dnia 25 kwietnia 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LIII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  Do dnia 
dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu. Przewodniczący Rady 
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powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to stwierdził, że rada 
powiatu przyjęła protokół nr LIII/23 z dnia 25 kwietnia 2023 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
25 kwietnia 2023 r. do 8 maja 2023 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 9 maja 2023 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty. Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do 
przedstawionego sprawozdania?    
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że zapoznał się ze wszystkimi sprawozdaniami, nawet 
tymi, które zostały dostarczone w dniu dzisiejszym. Radny chciałby zająć się sprawą, która 
formalnie nie jest ujęta w sprawozdaniu, ale dotyczy działalności starostwa, tj. obwieszenia 
wojewody kujawsko-pomorskiego z dnia 9 maja 2023 r. Wojewoda na BIP obwieścił 
informację publiczną o wydaniu decyzji wojewody kujawsko-pomorskiego uchylającej 
w całości decyzję starosty włocławskiego z dnia 16.09.2022 r. udzielającej zezwolenia na 
realizację inwestycji drogowej dla zadania Rozbudowa drogi powiatowej Lubraniec – 
Kruszynek, sprostowanej  postanowieniem z dnia 23.09.2022 r. i przekazującej sprawę do 
ponownego rozpatrzenia przez organ I instancji. Radny czuje się zobowiązany do zabrania 
głosu z uwagi na to, że ta inwestycja prowadzona jest na terenie Gminy Lubrańca. Znając 
sytuację na dzień dzisiejszy prowadzona inwestycja nie ma pozwolenia na budowę. Radny  
chciałby, aby starosta wyjaśnił, jakie będą działania podejmowane dalej, żeby tą inwestycję 
ukończyć. Ponowne rozpatrzenie przez organ I instancji, czyli starostę czy osobę działającą 
z upoważnienia starosty musi wydać ostateczną decyzję, która będzie w obiegu prawnym. 
W tej chwili nie ma w obiegu prawnym decyzji, która miała nadany rygor natychmiastowej 
wykonalności  na podstawie ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych. W imieniu radnych Klubu Wspólnoty radny 
chciałby, aby pan starosta udostępnił radnym kopię decyzji wojewody uchylającej, w trybie 
dostępu radnych do wglądu do dokumentów. Trochę zarząd zapędził się we własną pułapkę 
zastawioną przez siebie, bo rozpoczynając kadencję 2018 – 2023 zaczął od krytyki 
poprzedników,  poprzednich władz rady, starosty, zarządu, jakie to niedociągnięcia itd. 
i zaczął  wprowadzać zmiany w regulaminie organizacyjnym. Pierwsza zmiana ze stycznia 
2019 r., druga 2020 r. i ostatni regulamin z 2022 r. Regulaminy znosiły wydziały, referaty 
wprowadzały nowe stanowiska a to wszystko ku temu, żeby poprawić działanie struktur 
starostwa, między innymi w zakresie prowadzenia postępowań administracyjnych.  Takie to 
było uzasadnienie do uchwały zarządu w sprawie uchwalenia regulaminu z dnia  17 sierpnia, 
gdzie jest to związane z oddaniem nowego budynku starostwa przy ulicy Stodólnej 68.  
Powoduje to, że dotychczasowy wydział budownictwa będzie musiał funkcjonować w dwóch 
lokalizacjach, co ze względu na nadzór naczelnika jest nieefektywne itd. Te uzasadnienia cały 
czas się pojawiały. Każdego roku nabór pracowników był obfity, ludzie odchodzili, 
przychodzili i tak to w tej chwili jest. Radny uważa, że trochę zapędził się zarząd w tą 
pułapkę, którą sam sobie przygotował i zastawił, i efekt tego jest taki, że na inwestycji 
ważnej, która uzyskała dofinansowanie, nie ma w tej chwili decyzji o pozwoleniu na budowę.  
Radny powiedział, że przeglądając inne jeszcze sprawy chciał zobaczyć,  jak pracuje struktura 
Starostwa Powiatowego w ramach tych zmian regulaminów. Radny przeglądając uchwały 
odnośnie udzielonych dotacji przez zarząd zobaczył uchwałę nr 785 z dnia 28.04.2023 r. 
w sprawie nieudzielenia dotacji celowej z budżetu powiatu włocławskiego. W 2023 r. radny 
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zainteresował się uchwałą, ponieważ w sprawozdaniu była mowa odnośnie przyznania, jak 
również jedna uchwała odmawiająca udzielenia takiej dotacji. Radny zobaczył uchwałę 
zarządu powiatu. Na pierwszej stronie jest, że nie udziela się dotacji  celowej panu, 
zanonimizowane dane, ale na drugiej stronie wytłuszczonym drukiem - pan imię i nazwisko.  
Tu się kłania ochrona danych osobowych i pracownicy, jak tak pracują udostępniają dane 
w Biuletynie Informacji Publicznej, raz tak, raz tak, bez samokontroli, bez nadzoru. Jest tu 
wydział, który udostępnia to.  
Starosta Włocławski powiedział, że bardzo chętnie udzieli odpowiedzi na ten wywód, 
chociaż to były pytania i jednocześnie z odpowiedziami, jakie chciałby usłyszeć pewnie pan 
radny, a chyba instytucja pytania jest taka, że należy je zadać i poczekać następnie na 
odpowiedź i  następnie ustosunkować się, jeżeli to następuje. Jest zupełnie odwrotnie niż 
powiedział pan radny w swoich tezach. Wprowadziło się minimalną ilość zmian 
w regulaminie organizacyjnym w porównaniu z poprzednimi latami. Pan starosta nigdy do 
tego nie chciał wracać. Pan radny sam wraca, te statystyki można bardzo łatwo przytoczyć. 
Nie dzisiaj pora na taką dyskusję, ale starosta  jest do niej gotowy. Kompletną nieprawdą jest 
to, że te zmiany spowodowały zwiększenie zatrudnienia, jest wręcz odwrotnie. Pracowników 
w starostwie pracuje mniej, mimo dużo większej ilości wykonywanych zadań, zarówno tych 
administracyjnych, jak i inwestycji. Łatwo można zweryfikować i starosta poprosił, aby  
takich twierdzeń nie przekazywać, bo nie są zgodne z prawdą.  Starosta  uważa, że te 
pojedyncze zmiany, chyba dwie czy trzy usprawniły pracę tego urzędu. Bardzo ważna 
inwestycja strategiczna, dyskutowana na tej sesji, której nikt wcześniej nie miał odwagi 
podjąć ze względu na to, że była skomplikowana, przede wszystkim na sprawy własnościowe 
itp. rzeczy. na ogromną także ilość stron. W tej kadencji realizuje się inwestycję i starosta  
zapewnił pana radnego, że zrealizuje się ją w terminie umownym, który kończy się w sierpniu  
tego roku i to dla radnych, i dla społeczeństwa jest to najważniejsze. Zawsze z takiego 
założenia pan starosta wychodził i już pana radnego w sierpniu na otwarcie tej drogi pan 
starosta zaprosił.  Należy cieszyć się z niej. Jeśli chodzi o postępowania administracyjne, to 
np. gdzie trzech prawników, są cztery opinie. Rzeczywiście postępowania administracyjnie na 
tę inwestycję  jest skrajnie skomplikowane.  Jest także trudne pasterstwo w postaci niektórych 
sąsiadów i różne rzeczy w postępowaniu administracyjnym się dzieją. Natomiast po 
ogromnym wysiłku w zeszłym roku udało się wydać ZRID, zgodę na realizację inwestycji 
drogowej. ZRID z klauzulą natychmiastowego  jego wykonania. Także to pozwoliło 
przystąpić do prac i te prace realizuje się. Jest to najważniejsze. Wpłynęło od ZRID-u liczne 
uwagi, odwołania. Rzeczywiście został on uchylony przez Wojewodę Kujawsko-
Pomorskiego, co w postępowaniach administracyjnych się zdarza we wszystkich urzędach 
i tutaj były setki takich postępowań w poprzednich latach i są teraz. Trudno rozstrzygnąć kto 
ma rację.  Po konsultacjach z przedstawicielami Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, 
z Powiatowym Inspektoratem Nadzoru Budowlanego, z Wojewódzkim Inspektoratem 
Nadzoru Budowlanego w żaden sposób nie wstrzymuje to wykonania robót. Zresztą widać, że 
te roboty są prowadzone. Jest się w trakcie wydawania nowego ZRID – u, który 
prawdopodobnie w pierwszych dniach przyszłego tygodnia zostanie wydany. Nada mu się  
klauzulę wykonalności robót i tę inwestycję się zrealizuje. Oczywiście można szukać tutaj 
jakiś złośliwości, niedomówień, nieprzedstawiania faktów, tylko wręcz odwrotności. Starosta 
bardzo się cieszy ze współpracy ze swoimi pracownikami, zarówno ze Starostwa 
Powiatowego, jak i Powiatowego Zarządu Dróg, bo w tej inwestycji robią wszystko, aby 
zrealizować ją dla mieszkańców. Starosta poprosił radnego, aby pan radny w tym bardzo 
trudnym procesie wspierał, bo to jest najważniejsze. Podsumowując pan starosta powiedział, 
że inwestycja twa, wszystko wskazuje na to, że zostanie zakończona w terminie a procedury 
ZRID, bo taka jest instytucja ZRID, że go się wydaje i można realizować inwestycje a 
odwołania mogą trwać nawet po zakończeniu inwestycji. Będą jeszcze bardzo długo trwały a 
będą trwały dlatego, bo zarząd  stara się bronić finansów powiatu włocławskiego i pewnym 
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osobom, pewnym stronom naliczono odszkodowanie  nie wliczając  w to asfaltu. Były też 
takie interpretacje prawne, tylko za sam grunt. Odwołania od tego nastąpiły. Będzie się 
swojego stanowiska bronić. Starosta ma nadzieję, że już w miesiącu sierpniu tą drogą będzie 
można jeździć. Starosta poprosił, aby nie przekazywać niedomówień o zwiększeniu 
zatrudnienia i jakiś licznych zmianach w starostwie, bo jest to kompletną nieprawdą. To także 
przedstawiciele klubu wyrażali to na komisjach, że jest zadowolenie z pracy wydziału 
budownictwa i współpracy z jego, zarówno z gminami, jak i z osobami prywatnymi z terenu 
powiatu. 
Radny Marek Jaskulski zgłosił, że jest już obecny na sesji.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania odnośnie sprawozdania?  
Nie było dalszej dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 17 maja 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
25 kwietnia 2023 r. do 8 maja 2023 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
9 maja 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
6) Roczne sprawozdanie Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego 
za 2022 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Powiatowe Centrum Zdrowia - Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 
ustawy o finansach publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu informację z wykonania planu 
finansowego jednostki za 2022 rok. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 9 maja 2023 r. odbyło się posiedzenie komisji, na którym komisja  
przyjęła  Roczne sprawozdanie Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego za 
2022 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. Jednocześnie poinformował, 
że na sali obrad jest Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, który 
jeżeli będą pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 17 maja 2023 r. przyjęła 
roczne sprawozdanie.  
Roczne sprawozdanie Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego za 2022 r. 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości 
zatwierdzenie bilansu Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych 
należy do kompetencji Rady Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 9 maja 2023 r. odbyło się posiedzenie komisji, na którym komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały dotyczący zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 17 maja 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby obecne niegłosujące  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.  
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8) Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2022 rok:  

a) debata, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum 

zaufania. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto chciałby zabrać głos?  
Radny Jerzy Pawłowski odniósł się do raportu. Nie ma uchwały, jak ten raport ma tematy 
przedstawiać a tylko ustawa, która mówi o informacji z realizacji polityk, strategii, 
programów oraz realizacji uchwał rady powiatu.  Radny odniósł się do  specyfikacji kosztów 
święta powiatu włocławskiego i zapytał - jaki był wydatek, koszt za udostępnienie terenu 
przez Aeroklub Włocławski i zajęcie jego na obchody święta powiatu włocławskiego?  Radny 
zgłosił uwagę. Na stronie 14 wyniki rankingów Wspólnoty podsumowujące wydatki 
inwestycyjne powiatów naszego województwa, samorządów i w kolumnie piątej jest, że 
średnie wydatki inwestycyjne per kapitał  2018-2020 w złotych przedstawiają wydatki. To 
jest prawda, co jest napisane, tylko radny zajrzał do raportu rankingu Wspólnoty 
i wydrukował część dotyczącą powiatów i jest w tej kolumnie szóstej średnie wydatki 
inwestycyjne per kapitał 2019-2021 w złotych. Jeżeli są jakieś dane statystyczne 
przedstawiane, opracowane przez Wspólnotę, a tutaj w raporcie zmieniany jest zakres tych 
wydatków, to ta informacja z punktu statystycznego, jest nierzetelna, nieadekwatna do tych 
wyników, bo w tych latach 2018-2020 inne powinny być wyniki i na pewno są dotyczące  
wydatków inwestycyjnych na jednego mieszkańca.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 30a  ustawy 
o samorządzie powiatowym, co roku do dnia 31 maja, przedstawia radzie powiatu raport 
o stanie powiatu.  Radni otrzymali raport o stanie powiatu za rok 2022.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad raportem.   
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że na posiedzeniu w dniu 9 maja 2023 r. komisja 
pozytywnie zaopiniowała raport o stanie powiatu za 2022 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad raportem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała raport o stanie powiatu za 2022 rok. 
Przewodniczący Rady powiedział, że będzie teraz dalsza debata.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że radni otrzymali raport, jest dość obszerny, 
przejrzysty. Radny stwierdził, że jednoznacznie nie mówi, że wszystko jest negatywnie.  Są 
pewne pozytywy, jak to w życiu. Radnemu i Klubowi Wspólnoty pewnych trochę rzeczy 
brakuje i widzi pewne rzeczy trochę inaczej. Radny zaczął od bezrobocia. Na dzień dzisiejszy 
jest  około 15% bezrobocia w powiecie włocławskim. Odczucie mieszkańców jest całkiem 
inne. Może pan starosta ustosunkowałby się do tego tematu. I tak na koniec taka uwaga. 
O PUP są prawie dwie strony a bezrobociu, tylko na ostatniej stronie. Radny wie, że tego nie 
pisze pan starosta. Jest to  jedno z najważniejszych rzeczy, żeby te osoby, które pisały, żeby 
to robiły takim jakimś językiem bardziej przejrzystym. Radny to odbiera jakby to było masło 
maślane. Nie wiadomo do końca o co chodzi.  Radny otrzymuje raporty od pana starosty, od 
pana sekretarza. W styczniu bezrobocie się pogłębiło, nie uwzględnia się tego, bo raport jest 
za 2022 r. Sprawa zabytków. Od 7 czy 8 lat nie są rewaloryzowane te środki, nie zwiększa się 
środków. Na jednej komisji budżetowej z jednym z radnych mówiono, że coś  złego się stało, 
że zmniejszyła się ilość środków na poszczególne parafie. Może większa ilość parafii, ale 
byłoby ważne, aby te środki zwiększyć. Na wszystko zwiększa się a tu praktycznie stoi to na 
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poziomie kilku, 7 czy 8 lat. Przynajmniej w przyszłym budżecie, tym ostatnim budżecie, które 
będzie się uchwalać, żeby tutaj też przyłożyć rękę. Kilkakrotnie to było sygnalizowane i radni 
proszą, aby zarząd również wziął to pod uwagę. Rzeczywiście zabytki, a szczególnie te 
sakralne, to są jedne z najstarszych tutaj w naszym kraju, to już nawet nie chodzi o nasze 
województwo i powiat. Są  kościoły, które mają prawie 800 lat. Kwota dzisiaj 17 000 zł czy 
18 0000 zł  przy kosztach przy zabytkach  w granicach 100%, to jest to trochę śmieszna 
kwota.  Dobrze, że to jest, radni tego nie negują. Radni proszą, aby wziąć to pod uwagę. 
Sprawa budowy Centrum Sportu. W ubiegłym roku uchwalało się w budżecie, wszyscy byli 
z tego zadowoleni, a coś to trochę ucichło. Byłoby dobrze, żeby chociaż w przyszłorocznym 
budżecie na ten temat pomyśleć. Brakuje  takiego centrum sportu i  wszyscy na pewno by nie 
negowali czy opozycja, czy koalicja, wszyscy zagłosowali. Radny zapytał  - co dalej w tym 
zakresie?  Są dwie strony, ładnie opisane. Klub Wspólnoty nie ma nic przeciwko imprezom, 
to  integruje i niech będzie tych imprez jak najwięcej. W kalendarzu jest taka czerwona 
kartka, 11 listopada i 3 maja. Wszystko zaczyna się od tych rzeczy, które są w  ocenie 
radnego najistotniejsze. Tego brakuje, to było sygnalizowane, mówiło się o tym. Radni nie 
przeszkadzali, byli „za” budżetem, ale radny ma nadzieję, że chociaż w przyszłorocznym 
budżecie, te dwa święta narodowe zostaną uwzględnione. Żyje się w czasach bardzo 
niepewnych.  Prawie 90 tysięczny powiat zasługuje, żeby to uwzględnić. Radni nie mówią 
o dużych środkach. Radni oczekiwaliby od zarządu i żeby też ten temat uwzględnić.  Sprawa 
kolejna – brakuje radnemu podania liczby mieszkańców w gminach. Z doświadczenia 
radnego, to jest jedna z najważniejszych rzeczy, jaka ilość mieszkańców, to pokazuje czy 
powiat się rozwijacie, nie. Oczywiście, inwestycje są ważne, ale ilość mieszkańców pokazuje, 
jaka jest struktura i czy to się zmienia, czy nie. Radny poprosił, jeśli pan starosta będzie 
w stanie dzisiaj, a jeśli nie, to żeby taką też, odpowiedź uwzględnić, żebyś przy tym raporcie 
to radni otrzymali. Co do inwestycji – to wczoraj radni mieli spotkanie. Radni  głosowali za 
inwestycjami. To, o co pan Pawłowski zapytał, to nie jest złośliwie, bo była decyzja 
uchylająca wojewody. Radny nie będzie ze starostą  polemizował, bo to nie chodzi o to. 
Radny dowiedział się o tym wczoraj, bo akurat  pan Pawłowski to przedstawił, że taka jest 
decyzja wojewody. Radny rozmawiał z panem Zawidzki i panem Pawłowskim, i osobiście nie 
spotkał się z taką decyzją, żeby była decyzja wojewody w stosunku do uchylenia decyzji 
samorządu. Radni wymieniali się podglądami, że się nie spotkali się z decyzją uchylającą. 
Radny pamięta, jak był starostą czy wójtem, to 2-4 do roku decyzje były uchylane. Były 
jakieś uchybienia, skoro było uchylenie. Pan starosta zapewnił i radni nie mają prawa nie 
wierzyć staroście. Radny poprosił o kserokopię decyzji, bo łatwiej byłoby dyskutować. Pan 
starosta mówi, że jest rozwiązanie. Pan starosta ma większą wiedzę a radny w tym zakresie 
nie ma żadnej.  Radny jeszcze raz podkreślił sprawę pozwoleń na budowę i zgłoszeń. Jest 
spadek. Trochę jest niepokojące, że jest spadek. Kiedyś radny mówił na sesji, że pieniądze 
w samorządzie są ważne, są istotne, są zadania, ale powiat, to nie tylko starostwo, powiat, to 
nie tylko budżet, ale powiat, to jest 90 tysięcy mieszkańców. Są podmioty gospodarcze, są 
mieszkańcy, a spadek jest. Radny nie będzie tu polemizował,  że to jest wina wydziału 
budownictwa.  Ile  wniosków wpłynie, to zapewne realizują te zadania, ale spadek jest. I to 
nie zależy w stu procentach od starosty, od samorządów nawet gminnych, bo jak inwestor,  
ma inwestować, to też oczywiście patrzy na strukturę. Radny kiedyś prosił, żeby była taka 
dyskusja, są trzy zjazdy autostradowe. Inwestycje zaczynają iść na wschód Polski. Nie raz 
rozmawiało się, że taka sytuacja to jest najważniejsza rzecz,  jaka powstała w powiecie, od 
powstania kolei żelaznej. Tak mówi się, że budżet powiatu wynosi 100 mln zł, 200 mln zł. 
Dobrze, że się zwiększa. Natomiast inwestycja autostrady na naszym terenie, to jest ok. 60 
km i to tu jest opisane. Radny nie ma tu uwag. tj. w granicach 1,5 miliarda. To pokazuje 
obraz, żeby się stać się tylko taką trasą przelotową dla tych, którzy jeżdżą do Gdańska, do 
Łodzi i do Warszawy. Są 3 zjazdy autostradowe i dobrze by było, żeby też ten potencjał 
wykorzystać. Tego radnemu brakuje. Obecny samorząd, Brześcia Kuj. też to kontynuuje, ale 
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są jeszcze dwa kolejne zjazdy autostradowe i radny uważna, żeby na te  sprawy większy 
nacisk położyć. Ta polityka państwa, która dzisiaj jest, sprzyja samorządom. Poprzednio 
pieniądz był trudniejszy, ale szybciej czy później ona się skończy. Natomiast podatnicy, 
którzy tu przyjdą na tereny inwestycyjne, oni zostaną. I tego trochę radnemu brakuje.  Radny 
prosił starostę, żeby większy nacisk położyć i żeby kiedyś przeprowadzić taką debatę. To  się 
wiąże z bezrobociem i  pozostałymi sprawami. W raporcie są informacje w sprawie szkoleń. 
Radni też głosowali.  Szkoleń jest prawie za 20 mln zł, a bezrobocie jest granicach 15%. I ono 
de facto się nie zmniejsza. Coś jest nie tak, skoro tylu ludzi przeszkoliło się, to efekty 
powinny z tego tytułu jakieś być.  Podstawowa sprawa to mieć stałą umowę o pracę. Jest stała 
umowa o pracę, wtedy są z tego efekty i do tego powiat powinien więcej się przyłożyć. Radny 
oczekiwałby od starosty propozycji czy rzeczywiście większa współpraca z samorządami, czy 
większa promocja tych terenów inwestycyjnych. To są ostatnie dwa, trzy lata. Inwestorzy 
pójdą na teren Polski wschodniej i ten potencjał autostrady, która tu jest, może być w pewnym 
stopniu zaprzepaszczony. Inwestycje są. Żeby też nie było, że tylko mówi się negatywnie. 
Radny bardzo popiera i pochwala projekt, i formę rekonstrukcji dróg, położenia 
mikrodywanika. Dzięki temu ratuje się te drogi. Te dwa domki, które będą wybudowane, to 
jest konieczność. W telewizji mówi się o zamykaniu tych domków 14 – osobowych, tylko 
z tymi dziećmi co by się wtedy zrobiło?   Tak, jak jest w życiu, są plusy, są minusy, te uwagi, 
które przedstawił radny staroście, to na pewno zostaną przeanalizowane przez członków 
zarządu, koalicję. Radni mają prośbę, aby te sprawy zostały uwzględnione 
w przyszłorocznym budżecie. Była propozycja, którą zgłosili radni - budowy hal sportowych. 
Jest to uwzględnione, z czego radni się cieszą.  Natomiast jest kilka spraw, w sprawie których 
koalicja ma swoją wizję.  Radni mogą tylko tu swoje uwagi zgłaszać. Radni liczą na taką 
współpracę, że to będzie w pewnym stopniu wzięte pod uwagę i realizowane. 
Starosta Włocławski powiedział, że dzisiejsza sesja to wyjątkowa chwila w każdym 
samorządzie, wyjątkowa chwila dla każdego zarządu, zarządzającego tym samorządem. 
Powiatem włocławskim zarządza zarząd, którym starosta  ma zaszczyt  przewodniczyć 
i prezentować. Odpowiadając na sugestie, uwagi, starosta wypowie też kilka ogólnych spraw 
związanych z działalnością powiatu włocławskiego w 2022 roku. Będzie to też przyczynek do 
dyskusji  do sprawozdania finansowego, bo te wszystkie tematy się zazębiają. Prezentując ten 
raport, jednocześnie starosta będzie się starał odpowiedzieć na te sugestie i pytania, Dzisiaj 
podsumowuje się rok 2022. Jest się prawie w połowie roku 2023, żyje się nowymi 
problemami, ale tak wygląda sprawozdawczość i inaczej tego zrobić się nie da. Przede 
wszystkim pamiętać należy, że był to rok bardzo trudny, ze względu na ogromne niepokoje 
społeczne, spowodowane końcem pandemii, bo być może dzisiaj już tego sobie nie 
przypomina się. Rozpoczęcie wojny w Ukrainie, co niestety bardzo przełożyło się na 
działalność kraju, ale i samorządów, szalejąca inflacja, niepewność wykonawców w zakresie 
realizacji inwestycji, dostaw, podpisywania umów. Z tym wszystkim trzeba było się 
zmierzyć, nikt tego przewidzieć nie mógł. Starosta ocenia wykonanie budżetu 2022, jeżeli 
chodzi o finanse, na bardzo dobre. 150 mln zł wydatków, ta kwota bardzo szybko rośnie 
z roku na rok. Oczywiście jest możliwość pozyskiwania różnych dofinansowań 
zewnętrznych, z tego należy się cieszyć, i o to starać, ale zauważyć także należy, że znacznie 
ograniczone zostały wpływy samorządom z udziału w podatku PIT, w subwencji, także trzeba 
szukać innych źródeł i to równoważyć. Przede wszystkim powiat włocławski na koniec 2022 
roku nie posiadał żadnego zadłużenia, już dużo mniejszą nadwyżkę, bo też bardzo duże plany 
inwestycyjne realizowało się. Dzisiaj pan starosta może powiedzieć, że nadwyżki na pewno 
po roku 2023 nie będzie. Jeśli chodzi o inwestycje, to przede wszystkim kwota i wskaźnik. 
Można dyskutować o różnych sprawach. Starosta bardzo podziękował wszystkim za 
pozytywną ocenę tych inwestycji, bo kwota bezwzględna 61,5 mln zł i 41,1% udziału 
w ogólnych wydatkach, starosta uważa, że bardzo trudno jest znaleźć w samorządach 
powiatowych. Starosta nie chcę tutaj porównywać się do gmin, bo to zupełnie inna struktura 
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wydatków, struktura dochodów, inne uzależnienia. Bardzo się z tego starosta cieszy i uważa 
to za  wspólny sukces, bo wszyscy w realizacji inwestycji powiatowych się wspierają. Ten 
ranking, który od kilku lat jest dyskusyjny i starosta nie wie dlaczego. Rzeczywiście pojawił 
się błąd pisarski, za który starosta przeprasza i jest logiczne, że to jest tylko błąd pisarski.  
Należy się cieszyć wspólnie, że powiat włocławski z przyzwoitego miejsca, 109 cztery lata 
temu na 314 powiatów, było to naprawdę przyzwoite miejsce, i jeszcze się rozwinął 
i awansował na miejsce 33 na koniec roku 2021. Starosta liczy, że po tej ofensywie 
inwestycyjnej roku 2022-23, jeszcze w tym rankingu będzie wyższa pozycja. Nikt chyba na 
tej sali nie chce dyskutować z obiektywizmem czasopisma Wspólnota, który wszyscy 
samorządowcy sobie bardzo cenią i chyba lepszego wskaźnika  niż wydatki per kapitał na 
mieszkańca nie da się wymyślić i bardziej obiektywnego rankingu nie będzie. Należy cieszyć 
się tym miejscem, aczkolwiek starostę  już ono nie cieszy i chciałby żeby ono było wyższe, 
żeby się w województwie było pierwszym, bo jest się drugim i w kraju też, żeby lepiej 
zaznaczyli swoją obecność. Za ten błąd pisarski, starosta przeprosił.  Inwestycje - każdy sobie 
zdaje sprawę, jakie zrealizowano, ważne, potrzebne, kontynuowało się budowę Powiatowego 
Centrum Zdrowia ogromnym wysiłkiem finansowym 22,5 mln zł.  W tym roku udało  się 
pozyskać 30 mln zł dofinansowania. Wszystko wskazuje na to, że zgodnie z harmonogramem, 
tę inwestycje w czerwcu tego roku, z bardzo dobrym procentem środków zewnętrznych 
i pochodzących ze sprzedaży nieruchomości, na to przeznaczonych, zrealizuje się dla dobra  
mieszkańców. O zasadności drogi Modlibórz – Kłóbka – Chodecz  już nikogo nie trzeba 
przekonywać, choć różne zdania się pojawiały. Z perspektywy czasu starosta uważa, że 
zarówno jej zakres długościowy, jak i infrastrukturalny, jest adekwatny dla potrzeb tamtych 
mieszkańców. Dzisiaj nie miejsce o tym dyskutować, już dyskutowało się o tym wielokrotnie. 
Starosta nie chce tu wywołać tej dyskusji, bo rozmawia się o powiecie włocławskim i starosta 
poprosił,  aby dzisiaj o drogach wojewódzkich nie rozmawiać, ale jest to jedyne okno, 
praktycznie na świat dla mieszkańców gminy Chodecz, ale i w strefie i letników, którzy 
w powiecie zostawią środki finansowe, bardzo się przysłuży. Na tę drogę pozyskało się 
znaczące dofinansowanie 14 mln złotych. Najbardziej uczęszczana droga powiatowa, Szpetal 
Górny – Włocławek, także w dość bogatym zakresie zrealizowania. Rozpoczęło się cztery 
ciągi rowerowo - pierwsze, na które pozyskało się 4 mln zł dofinansowania. W tym roku już 
je niebawem skończy się. Wybudowano most w Lubrańcu. Oszczędności, które powstały, 
z otrzymanej subwencji ogólnej, wykorzystało się na miejsca parkingowe, w Kruszynie i na 
sygnalizację świetną w Kłóbce. Przygotowało się dokumentację pod cztery przejścia dla 
pieszych, o które wnioskowało się o środki zewnętrzne. Niebawem, rusza się z robotami, 
podobnie, jak z remontami, na które przygotowało się dokumentacje, w przyszłym roku. 
Opowiadają na jedno z pytań – opracowano dokumentację na Powiatowe Centrum Sportu 
i Rekreacji. Pewnie cztery i pół roku temu, jak tę kadencję rozpoczynało się, nikt nie myślał, 
nie marzył, starosta też takie wątpliwości miał, czy się nie porywa za bardzo, że uda  się 
zrealizować inwestycje (wówczas zakładano, że za 40-35 mln zł) w zakresie budowy 
Powiatowego Centrum Zdrowia. Wszystko wskazuje na to, że niebawem skończy się 
inwestycję za ponad 60 mln zł, bardzo ważną i potrzebną. Starosta uważa, że następnym 
elementem w powiecie włocławskim powinno powstać takie centrum rozrywki, bo ono  
wspaniałym mieszkańcom się należy. Oczywiście pan starosta odpowiada odpowiedzialnie 
i nie odpowie bezpośrednio, kiedy tę inwestycję rozpocznie się. Nikt tak dużej inwestycji nie 
rozpocznie bez znaczących środków zewnętrznych. Muszą unormować się wszystkie rzeczy, 
które mają miejsce w przestrzeni publicznej w zakresie środków z KPO, w zakresie wsparcia 
rządowego i wtedy można stworzyć odpowiedni montaż finansowy, ale jest się gotowym. Jak 
tylko pojawi się szansa i starosta będzie miał ten honor, aby odpowiadać za powiat 
włocławski, będzie się starał, aby tę inwestycję zrealizować. Tak, jak radni powiedzieli, 
rozpoczęto przygotowanie dokumentacji na dwie hale sportowe. W tej chwili, wystąpiło się 
o środki zewnętrzne. Starosta ma nadzieję, że w najbliższych miesiącach ruszy się 
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z realizacją. Zrealizowano szereg projektów miękkich. One przede wszystkim podniosły 
kwalifikacje nauczycieli, uczniów. Starosta ma nadzieję, że i to wpłynie na bezrobocie. 
Wszystkie zostały zrealizowane z minimalnym albo zerowym wkładem budżetu powiatu 
włocławskiego. Zrealizowane we wszystkich szkołach i pozwoliły na doposażenie tych szkół 
w znaczący sprzęt. Wszystkie praktycznie zostały zakończone i rozliczone. Starosta uważa to 
działanie za bardzo właściwe ze względu na skutki społeczne, podnoszenie kwalifikacji 
mieszkańców, ale także i doposażenie szkół.  Pan starosta podkreślił, że bardzo powiat stara 
się wspierać społeczeństwo obywatelskie, dlatego też rok 2022, jak i ten był kolejnym 
rokiem, gdzie przekazywano środki - wsparcie dla ochotniczych straży pożarnych, kubów 
sportowych, koła gospodyń wiejskich. Wspiera się je podczas wielu imprez, które się 
organizuje. Różne sugestie na tej sali padały, ale wszyscy dojrzeli, że te spotkania naszego 
społeczeństwa  są potrzebne. Ma się wspaniałych mieszkańców, młodzież, stowarzyszenia, 
koła gospodyń wiejskich, ochotnicze straże pożarne. Należy starać się być ze sobą i doceniać 
pracę sąsiadów na co dzień. Pan starosta podziękował za to dzisiejsze spojrzenie, że to jest 
potrzebne. Imprezy są przedstawione, wydarzenia kulturalne, jakie organizowano. 
Odpowiadając na pytanie panu radnemu Pawłowskiemu, jaką kwotę zapłaciło się 
Aeroklubowi za udostępnienie placu-  odpowiedź brzmi – zero złotych. Zadania starano się 
realizować w sposób partnerski. Starosta bardzo się z tego cieszy, podobnie było przy 
organizacji dożynek wojewódzkich, które były doskonałym docenieniem mieszkańców 
regionu i wkładu w rozwój województwa kujawsko- pomorskiego i odbyły się na lotnisku 
w Kruszynie. Nie zapomina się o różnych uroczystościach organizowanych przez gminy, 
wspaniałych, zapoczątkowanych kilka lat temu, chociażby Święto Żuru w Brześciu Kuj., 
przeglądy orkiestr dętych, spotkania strażaków, organizowane przez związek powiatowy, bo 
to życie na tym poziomie organizuje. Jest to za bardzo ważny aspekt naszej działalności. 
Natomiast, żeby zachować dobrą proporcję na te zadania, wydaje się niecały procent budżetu 
powiatu włocławskiego. Także nie jest tak, że to jest jak jakiś znaczący wydatek, ale bardzo 
ważny. Ta proporcja jest tu właściwa i robi się to dość racjonalnie, co do zakresu organizacji 
tych spotkań. Starosta  jest  zdecydowanym zwolennikiem ich kontynuacji. Kontynuowano 
i rozwijało się organizację przewozów autobusowych. W roku 2022 założyło się dwa cele. 
Wcześniej był jeden. Pierwszy, skomunikowanie powiatowych szkół i to od wielu lat 
funkcjonuje i przekłada się na nabory w powiatowych szkołach, co zwraca się w subwencji. 
Oczywiście nigdy nie rekompensuje całych wydatków na oświatę, ale jest to policzone, że to 
się opłaca, chociaż to nie jest nie wszystko powinno przeliczać się na pieniądze. A drugi 
nowy cel rozpoczęty w 2022 i kontynuowany w 2023 roku, to skomunikowanie Brzeskiej 
Strefy Gospodarczej. Jest to wkład  w rozwój tego organizmu.  Tak wspiera się strefę, 
przekazując  znaczące środki. Wszystko wskazuje na to, że dostanie się środki na drogę 
Czerniewiczki – Ossówek.  Starosta ma nadzieję, że to będzie stymulacją do szybszego 
zainwestowania na tym terenie. Powiat ma podstawowe argumenty w postaci węzłów 
autostradowych. Podjęto wspólne działania, aby Lubieńska Strefa otrzymała dofinansowanie.  
Starosta nie zgadza się tylko z jednym, bo starosta rozmawiał z wieloma przedsiębiorcami 
i żadnych podtekstów, złośliwości starosta nie ma.  Polska wschodnia nie jest już atrakcyjnym 
miejscem dla inwestowania, ponieważ jak rozmawia się z przedsiębiorcami w Polsce 
wschodniej, to najwyższe są pensje. Dlatego też i tę szansę trzeba wykorzystać, aby 
przedsiębiorcy trafili tutaj, a to spowoduje, że i u nas pensje zaczną rosnąć. I to jest główny 
problem rynku pracy w  ocenie starosty, w powiecie włocławskim i w regionie. Bezrobocie 
spada, czyli cele realizuje się. Powiatowy Urząd Pracy działa bardzo dobrze, jest jednym 
z najlepiej ocenianych urzędów w Polsce. Potwierdzają to także rankingi, różne zestawienia, 
potwierdzają to także środki z Funduszu Pracy, bo ten algorytm działa tak, że im więcej działa 
poszczególny urząd pracy, to tym tych środków dostaje w skali kraju najwięcej. I tak jest 
tutaj. W raporcie jest kilka stron o działalności urzędu pracy, ale to nie najważniejsze, żeby 
dyskutować o tym, czy jest jedna strona, dwie, bo jest szereg opisanych różnych programów 
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realizowanych, jeżeli w ten raport by się wczytało. Tak, że nie jest tak, że o działalności 
urzędu pracy i bezrobociu jest pół strony, ale to nie ta dyskusja. Natomiast starosta uważa, że 
podstawowym problemem w naszym regionie są wynagrodzenia. I tu się wszyscy zgadzają, 
żeby one się podniosły muszą przyjść kolejne inwestycje, musi nastąpić konkurencja na rynku 
pracy, bo wtedy to może spowodować w  tej dziennie progres. Kilka słowo o oświacie. Są jak 
najlepiej realizowane nabory, jak najbardziej rozwija się oświata, już o inwestycjach, 
o programach miękkich starosta mówił. Z roku, na rok,  uczniów przychodzi więcej. To jest 
zarówno efekt tych inwestycji, jak i tych projektów miękkich i to jest efekt wymierny. 4-5 lat 
temu w systemie naboru dzieci po szkole podstawowej, wtedy po gimnazjum, był to nabór 
rzędu 180-200 osób. W tej chwili jest to nabór 315 czy 320. I tu podziękowania także dla 
radnych za rozpoczęcie inwestycji w Chodczu, bo to także się przyczyniło tym naborom. 
Trzeba to kontynuować. Do oświaty w 2022 roku, dołożyło się 4 mln zł.  Po dzisiejszych 
zmianach budżetowych wiele wskazuje na to, że w tym roku będzie więcej. Ta kwota rośnie, 
natomiast rośnie bardzo minimalnie i traktuje to starosta jako, choć nie chce powiedzieć, 
dobre osiągnięcie, bo nikt się z rosnącej kwoty nie cieszy, natomiast spotykając się z innymi 
samorządami powiatowymi, tam te kwoty rosną lawinowo i ten proces trzeba zatrzymać. Jeśli 
chodzi o ilość wydawanych pozwoleń, zgłoszeń, to ma to także przełożenia na inne elementy 
działalności urzędu. Oczywiście sama liczba pozwoleń spadła, wzrosła liczba zgłoszeń. 
W sumie gdzieś to jest 10-15% mniej spraw, które w 2022 roku było do zrealizowania. 
Natomiast zauważyć należy, że w poprzednich dwóch latach były wzrosty 40%. Także powiat 
nie jest zieloną wyspą w skali kraju. Wszyscy to spowolnienie gospodarcze zauważają, tego 
nie ukrywają, w związku ze stopami procentowymi i z dostępnością do kredytów, z drożyzną, 
z inflacją. To się dokładnie przekłada na ilość spraw realizowanych w urzędzie. Natomiast ich 
jest zdecydowanie więcej niż jeszcze kilka lat temu i z tego się należy się cieszyć, bo znaczy 
to, że powiat się rozwija. Liczba ludności w powiecie maleje, jak maleje i w całej Polsce. 
Natomiast z analiz starosty wynika i też podziela uwagę pana radnego, u nas to spowolnienie 
jest mniejsze, niż w skali kraju czy nawet regionu. Oczywiście jakby analizował powiat, to 
wolniej te procesy następują bliżej miasta, szybciej postępują w gminach ościennych.  
Niestety tej tendencji zmienić się nie da, natomiast na pewno nie ma się lawinowego 
zmniejszenia, raczej jest ono dużo mniejsze niż średnia krajowa. Ilości gmin nie powielało 
się, bo one były w niedawnym opracowaniu przyjmowanym w powiatowym programie 
ochrony środowiska. Pan radny się wypowiadał, że bardzo szczegółowo jest to 
przedstawione. Realizowano szereg programów społecznych przez urząd pracy, przez 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Pozyskało się  środki na wyposażenie komputerowe 
bez wkładu własnego. W powiecie włocławskim starano się korzystać ze wszystkich źródeł. 
Starosta ma nadzieję, jest przekonany, że ma się  wyważony stosunek do udziału inwestycji 
w budżecie, bo 41% i 1% na wydarzenia kulturalne, pewnie 0,3% czy 0,2% na promocję 
i tym podobne sprawy. Starosta uważa realizację tego budżetu za bardzo dobrą. Pan starosta 
podziękował wszystkim za współpracę. Każdy starosta chciałby mieć takich partnerów 
w zarządzie, w radzie powiatu, takich współpracowników w Starostwie Powiatowym, ale 
i w  jednostkach.  Czasami są różnice, czasami gdzieś pojawiają się emocje. Po to się jest 
żeby te różne spojrzenia prezentować. Ale co do zasady od wielu lat powiat włocławski jest 
przykładem, co do współpracy rady powiatu, zarządu, pracy pracowników. Stara się także ich 
doceniać w naszym codziennym postępowaniu, czasami  chciałoby się więcej, ale po prostu 
sytuacja na to nie pozwala. Należy traktować ten rok 2022 jako wspólny sukces. Pan starosta 
za to serdecznie podziękował. Pan starosta bardzo poprosił o zapoznanie się z krótkim 
filmem, prezentacją przedstawiającą efekty pracy w roku 2022. Jeżeli pojawią się jeszcze 
jakieś pytania, starosta bardzo chętnie na nie odpowie. 
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Przewodniczący Rady powitał członka zarządu województwa kujawsko – pomorskiego, 
Pana  Sławomira Kopyścia, który przebył na obrady rady powiatu,  
Przewodniczący zapytał czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w debacie?  
Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 
Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.  
 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum 

zaufania. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie 
powiatu przeprowadza się głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. 
Przypominam, że uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania rada powiatu 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady powiatu, o czym 
stanowi art. 30a ustęp 9 ustawy o samorządzie powiatowym.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawianie prac nad 
projektem uchwały.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 9 maja 2023 r. 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku wotum zaufania. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dotyczący udzielenia Zarządowi Powiatu wotum 
zaufania.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 17 maja 2023 r. 
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby obecne niegłosujące  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 17 maja 2023 r. w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu.  
 
9) Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na 
dzień 31.12.2022 r.    
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2022 r.  
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Zgodnie z porządkiem obrad dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Powiatu za 2021 rok odbędzie się w punkcie 16 z uwzględnieniem 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, wniosku Komisji Rewizyjnej oraz opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o uchwale Komisji Rewizyjnej o udzieleniu Zarządowi 
Powiatu absolutorium z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 9 maja br. 
jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31 grudnia 2022 roku.   
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzone na 
dzień 31.12.2022 r.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą 
sesję sprawozdanie finansowe, co dało możliwość zapoznania się z nim do dnia sesji. Z tego 
powodu nie widzi potrzeby jego przedstawiania.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Sprawozdanie finansowe  Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2022 r.   
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
10) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego 
przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 769/23 z dnia 31 marca 2023 r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2022 r. oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego 
na dzień 31 grudnia 2022 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2022 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
769/23 z dnia 31 marca 2023 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 9 maja br. 
jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2022 r.    
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2022 r.    
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Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu, co dało możliwość zapoznania 
się z nim do dnia sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jego przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała Zarządu Powiatu we Włocławku nr 769/23 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 r. oraz 
przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 
31 grudnia 2022 r.  stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
11) Przedstawienie Uchwały nr 3/S/2023 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 
rok.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 
przesłała do Starosty Włocławskiego uchwałę Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2022 rok. Regionalna Izba 
Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za 2022 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego sprawozdania. 
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby 
jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała nr 3/S/2023 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 4 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 
16 do niniejszego protokołu.    
 
12) Przedstawienie uchwały nr 1/23 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Włocławskiego 
i wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2022 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 9 maja 2023 roku Komisja Rewizyjna podjęła 
uchwałę w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Włocławskiego i wniosku 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2022 rok.  Uchwałę tę radni 
otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość zapoznania się 
z nią do dnia sesji. Przewodniczący Rady powiedział, że z tego powodu nie widzi potrzeby jej 
przedstawiania.  Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a 
sprzeciwu nie było, to przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Uchwała nr 1/23 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 9 maja 2023 r. 
w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Włocławskiego i wniosku o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2022 r.  stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu. 
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13) Przedstawienie Uchwały Nr 3/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o uchwale Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Włocławskiego w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2022 rok. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
Składu Orzekającego w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2022 rok.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię w sprawie uchwały Komisji 
Rewizyjnej. Sama uchwała i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w 16 punkcie porządku 
obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało 
możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Przewodniczący Rady powiedział, że z tego 
powodu nie widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji następnego punktu porządku obrad.  
Uchwała Nr 3/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 10 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Włocławskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.   
 
14) Informacja o wykonaniu w 2022 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, środków z Rządowego Funduszu 
Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych Powiatu Włocławskiego. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu na podstawie art. 65 ust. 13 ustawy 
z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych 
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 
oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, przedstawia po 
zakończeniu roku budżetowego, radzie powiatu informację o wykonaniu planu finansowego 
dla wydzielonego rachunku, na którym gromadzone są środki z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19, na dzień 31.12.2022 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 9 maja br. 
jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała Informację o wykonaniu w 2022 roku 
planu finansowego wydzielonego rachunku środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, 
środków z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych Powiatu 
Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 17 maja 2023 r. przyjęła 
Informację. 
Informacja o wykonaniu w 2022 roku planu finansowego wydzielonego rachunku środków 
Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, środków z Rządowego Funduszu Polski Ład – 
Program Inwestycji Strategicznych Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu. 
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15) Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Pomocy przez Powiat Włocławski 
za 2022 rok.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu na podstawie art. 14 ust. 19 ustawy 
z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa, przedstawia po zakończeniu roku budżetowego, radzie powiatu 
informację o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku, na którym 
gromadzone są środki z Funduszu Pomocy, na dzień 31.12.2022 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 9 maja br. 
jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała Informację o wykorzystaniu środków 
z Funduszu Pomocy przez Powiat Włocławski za 2022 rok.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 17 maja 2023 r. przyjęła 
Informację. 
Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Pomocy przez Powiat Włocławski za 2022 
rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 
16) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym 
powiatu za rok 2022.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawione zostały:  

 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2022 rok,  
 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31.12.2022 r., 
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Włocławskiego za rok 2022, 
 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu 

powiatu włocławskiego i wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
Włocławskiego za 2022 rok,  

 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na uchwałę Komisji 
Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.  

Przewodniczący Rady powiedział, że wprowadzenie do dyskusji pan starosta dokonał 
w punkcie 8 porządku obrad, omawiając raport o stanie powiatu.  
Przewodniczący Rady otworzył zatem dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania 
budżetu Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2022, a także uchwałą Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
 
17) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział,  że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 
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z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia komunalnego, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu 
podejmując uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 rok wypełnia ustawowo nałożony 
obowiązek.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 9 maja br. 
jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2022 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 maja br. jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 
r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały? Radni nie 
wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma uwag, to przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 17 maja 2023 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 
r. stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2022 r. stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
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18) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2022 r.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe 
oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. Działanie Rady Powiatu było poprzedzone 
opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Powiatu oraz uchwałą tejże Komisji 
w sprawie udzielenia absolutorium. Uchwała Komisji Rewizyjnej została zaopiniowana 
pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Komisja Rewizyjna w dniu 9 maja 2023 roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku 
z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie 
swojej decyzji Komisja Rewizyjna przedstawiła w załączniku do uchwały. 
Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2022 r.  po zapoznaniu się: 
1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2022 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu;  
2) sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonym na dzień 31.12.2022 
r.; 
3) informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
4) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów od 9 do 
13.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 17 maja 2023 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr  26 do 
niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady złożył gratulacje zarządowi powiatu za wspaniałą pracę i radnym 
powiatu, którzy pilnują tego budżetu i starają się, aby ten budżet dobrze wydatkować a także 
wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego, którzy pracują bardzo dobrze. Z tego 
powodu nie jest żal, że pracownicy otrzymali podwyżki, być może za niskie, należałoby 
pomyśleć w następnym roku o podwyżce wynagrodzeń, tym bardziej że inflacja jest wysoka. 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim obecnym za to, że można się cieszyć, że nie 
ma długów, jak mają inne samorządy powiatowe czy gminne.    
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19) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku  
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że materiał radni otrzymali w dniu sesji, dlatego 
poprosił o przedstawienie przez skarbnika najważniejszych zmian. 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że zmiany w budżecie przedstawi w sposób jak najbardziej 
syntetyczny i przejrzysty. Najważniejszą zmianą w tym budżecie, to jest zwiększenie planów 
wydatków w jednostkach oświatowych. Chodzi o pięć szkół i dwie poradnie psychologiczno-
pedagogiczne. Jeżeli chodzi o te zmiany w jednostkach oświatowych, to ogólna kwota 
zwiększenia jest to kwota 1 021 940,92 zł. Kwota główna dotyczy zwiększenia wynagrodzeń 
zasadniczych nauczycieli, co wynika z Rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki wraz 
z pochodnymi, które z uwagi na wzrost wynagrodzeń również muszą znaleźć się 
w wydatkach budżetu. Jest to kwota 985 029 zł. I to jest tak naprawdę najważniejsza pozycja 
w tej uchwale i w tej zmianie w dniu dzisiejszym. Ponadto w związku z tym, że otrzymało się 
porozumienie podpisane przez Ministerstwo Edukacji i Nauki, powiat zakwalifikował się do 
projektu Poznaj Polskę. I tutaj też jednostki oświatowe (szkoły) oraz młodzież będą mogły 
skorzystać z tego projektu, programu Poznaj Polskę, będą mogli wyjeżdżać w celach 
turystycznych i zapoznawczych do ośrodków. Dofinansowanie z tego projektu, to jest kwota 
23 000 zł, wkład własny to jest 20%, czyli 80% jest dofinansowanie z ministerstwa. Łączna 
wartość całego projektu to 30 053 zł. Tak, jak co miesiąc powiat otrzymał również 
z Funduszu Pomocy Ukrainie kwotę na fundusz pomocy oświaty Ukrainie. To też wynika ze 
sprawozdawczości w systemie informacji oświatowej. Kwota dla dwóch szkół, czyli z ZS 
w Lubrańcu, ZS w Izbicy Kuj. i dwóch poradni, tj. 4 380 zł.  Również ta kwota po stronie 
wydatków się znajdzie. Ponadto jeszcze zwiększy się plan wydatków w ZS Kowalu o kwotę 
7452 zł. Jest to związane z koniecznością wprowadzenia do klasyfikacji budżetowej na 
wpłaty na PFRON – 7452 zł z uwagi na to, że jednostka nie osiągnęła 2% wskaźnika 
zatrudnienia osób niepełnosprawnych i uczniów z orzeczeniami o niepełnosprawności.  
Wymogi przepisów są takie, że należy wtedy dokonać wpłaty na PFRON przez daną 
jednostkę budżetową. Poza tym zwiększa się plan wydatków w Domu Pomocy Społecznej 
w Kowalu, konkretnie w Środowiskowym Domu Samopomocy w związku z otrzymaniem 
dotacji od wojewody kujawsko - pomorskiego na zadania zlecone z administracji rządowej. 
I tutaj zwiększenie tego planu to będzie o 31 428 zł na finansowanie ośrodków wsparcia 
z ustawy za życiem. Środki jednostka przeznaczy na warsztaty i wyjazdy terapeutyczne. 
Powiatowy Zarząd Dróg – dokona się zwiększenia w planie dochodów, wynikających 
zatrzymanego odszkodowania, za szkodę dotyczącą uszkodzenia sygnalizacji. Instytucja 
odszkodowawcza wypłaciła 3 252 zł. Ta kwota będzie również po stronie wydatków zapisana 
w planie finansowym jednostki. Zwiększa się również plan finansowy jednostki o 15 000 zł 
na zakup kamienia wapiennego na uzupełnienie ubytków po sezonie zimowym. Placówka 
opiekuńczo - wychowawcza zwiększa plan wydatków na wynagrodzenia bezosobowe 
o kwotę 6 716 zł. Jest to związane, tak jak już w ostatnich miesiącach też zwiększało się plan 
w jednostce z uwagi na to, że musi być zabezpieczona opieka całodobowa dla dziecka poniżej 
jednego roku życia. Nadal to dziecko jest w placówce. Ponadto Powiatowy Urząd Pracy 
zwiększa plan dochodów o kwotę 75 631,64 zł, które stanowią zwrot nadpłaconych składek 
zdrowotnych za bezrobotnych z ZUS. Od początku bieżącego roku Powiatowy Urząd Pracy 
nie przekazuje już kwoty składek zdrowotnych za bezrobotnych z uwagi na to, że wojewoda 
też już nie przekazuje tego zadania jako zadania zleconego z administracji rządowej. 
W wyniku korekt deklaracji, co ma związek z różnym zbiegiem tytułów do ubezpieczenia 
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osób bezrobotnych i w wyniku tych korekt, wpłynęła kwota zwrotu z ZUS za poprzednie lata. 
Ta kwota będzie po stronie wydatków w Starostwie Powiatowym, w związku z tym, że trzeba 
ją w całości przekazać na dochody wojewody kujawsko-pomorskiego i to są najważniejsze 
zmiany w budżecie na dzisiejszej sesji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 17 maja 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna nieglosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  17 maja 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
20) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 17 maja 2023 
r.  Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna nieglosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 maja 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 32 
do niniejszego protokołu.  
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21) Oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie 
do protokołu oświadczenie?  
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że radną spotkała przykrość, że ktoś napisał tzw. 
fałszywą wiadomość na temat radnej i nie może się z tym zgodzić, ponieważ fałsz należy 
tępić. W związku z powyższym radna zwróciła się do przewodniczącego rady, by nie dążył 
do tego, kto udzielił takich wiadomości, bo może to byłoby potrzebne. Na pewno te 
wiadomości wyszły ze starostwa i radna nie wie kto tą wiadomość rozgłosił. W każdym razie 
napisano na temat radnej fałsz, który mówi, że nie była obecna na 40 sesjach, jest teraz 54 
sesja i radna jest rekordzistką nieobecności, co jest nieprawdą. Co innego jest iluś tam 
minutowe spóźnienie, a co innego jest nieobecność. Można to sprawdzić w głosowaniach, 
można to sprawdzić w różnych innych momentach uczestniczenia w sesji. W związku 
z powyższym radna poprosiła pana przewodniczącego, żeby zdementował tą wiadomość, 
oficjalnie zdementował, bo radna na to nie może się zgodzić, żeby ktoś radną tak oczerniał. 
Radna nie jest rekordzistką z czasów jakiś tam komunistycznych, traktorzystką, która takie 
rekordy bije. Radna poprosiła o zdementowanie tego. Po pierwsze właśnie to zdementowanie, 
a drugie jeżeli już będzie to zdementowane, to prawdopodobnie radna będzie musiała 
wystąpić do sądu, żeby osoba, która takie newsy rozprzestrzenia, żeby przeprosiła, bo radna  
nie może się z tym zgodzić. 
Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu. 
Sekretarz Powiatu powiedział, że pojawiła się gdzieś taka informacja. Specyfika obsługi 
rady jest wyjątkowa ze względu na nowe unormowania prawne. Sekretarz nie chciałby, jak 
gdyby wchodzić w nie swoje kompetencje. Informacyjnie sekretarz powiedział to, co każdy 
wie.  Po pierwsze pełna informacja z każdej sesji jest dostępna na stronie internetowej czy 
BIP, po pierwsze, w formie nagrań, więc ktoś, kto chce stworzyć jakąś informację może z niej 
z łatwością skorzystać i sobie zaobserwować całe sesje, które są dostępne. Dostępne są 
zgodnie z ustawą wszystkie wyniki głosowań radnych, sprawdzenie obecności, a ponadto 
zamieszcza się, jako administracja, dość w transparentnym miejscu informacje o tym, że 
w trakcie sesji ktoś przybył.  Ponadto są też protokoły, z  których też wynika jak ta 
rzeczywistość wygląda. Do urzędu z wiedzy sekretarza, w ostatnim czasie, nie wpływały 
żadne informacje dotyczące frekwencji na posiedzeniach rady, żeby można było wszystkie 
kwestie wyjaśnić. W istocie, sekretarz nie powie, jak to wygląda, ale radni dobrze wiedzą i to 
co powiedziała pani radna, że rzeczywiście zdarzają się sporadyczne nieobecności wśród 
radnych, natomiast absolutnie nie odpowiadają tej informacji, która na tej przestrzeni 
publicznej padła. To już są jakby indywidualne sprawy radnych, które trzeba w jakimś trybie 
omówić. Pan sekretarz powiedział, że ze swojej strony służy wiedzą, tym, jak pracuje urząd 
i pełną informacją.  
Przewodniczący Rady powiedział, że ta informacja nie była rzetelna, ktoś nie zgłębił 
dokładnie obecności radnych. 12 chyba było nieobecności pana wicestarosty, pana 
Ambrożewicza z wiadomych przyczyn. Jeżeli chodzi o panią Ewę Kończyńska, to na pewno 
były spóźnienia a nieobecności. Prezydium rady przyjmie jakieś stanowisko. Przewodniczący 
nie wie, co to za portal, czy jest adres. Tą sprawą zajmie się roboczo w najbliższych dniach.  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że ten dzisiejszy dzień jest miły, nie tylko dla 
członków zarządu, nie tylko dla radnych, do których sam się zalicza, nie przychodzą, nie 
pracują, ale są z tego efekty. Efekty są z tego, że tyle inwestycji, mimo że teoretycznie nie 
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przychodzi się i nie pracuje, że tyle dobrych rzeczy dla naszych mieszkańców robi się. Radny 
podzielił się taką swoją osobistą refleksją, bo dzisiejsze święto powiatu, to również jest święto 
mieszkańców gminy Chodecz, bo dzięki radnych pomocy, zrozumieniu, udało się obudować 
tą bardzo dobrą drogę Modlibórz – Chodecz. Niedługo mieszkańcy mogą się cieszyć, będą się 
cieszyć, radny jest przekonany, jeszcze z drugiej inwestycji, na którą pan marszałek ogłosił 
przetarg.  Na sali jest obecny członek zarządu Pan Sławomir Kopyść. Radny podziękował 
panu marszałkowi za to, że dotrzymał słowa i przy okazji zapytał czy dojdzie do finału 
podpisania umowy, bo tam niestety zabrakło drobnej kwoty, a dla mieszkańców gminy 
Chodecz jest to inwestycja życiowa. Zostały jeszcze plakaty przy tej drodze, z tego spotkania, 
które kiedyś mieszkańcy zorganizowali. Radny mówił, że jest to szczególne święto, bo dla 
gminy Chodecz tak dwie potężne i poważne inwestycje, są naprawdę bardzo dużym 
zastrzykiem, dają poprawę bezpieczeństwa, poprawę funkcjonowania gminy. Za to radny 
podziękował swoim koleżankom i kolegom radnym powiatu włocławskiego. Radny jeszcze 
raz oficjalnie  podziękował panu marszałkowi i radnym samorządu województwa kujawsko-
pomorskiego, którzy zrozumieli problemy i pochylili się nad tym problemem i go rozwiązali. 
Przewodniczący Rady zapytał czy pan Sławomir Kopyść – członek zarządu województwa 
kujawsko – pomorskiego chciałby zabrać głos? 
Pan Sławomir Kopyść – członek zarządu województwa kujawsko – pomorskiego 
powiedział, że dzisiejsze absolutorium  pokazuje, że radni potrafią znieść się ponad różnice, 
które niewątpliwie w każdym gronie radnych mogą występować. To imponujący wynik, 
kiedy radni pokazali, że dla spraw związanych z powiatem, ta jedność ma znaczenie 
zasadnicze. Pan Kopyść pogratulował panu staroście, panu przewodniczącemu za to, że 
potrafi tak kierować pracą rady, żeby w toku dyskusji rozwiązywać problemy i osiągać 
zrozumienie wspólne. Odpowiadając na pytanie, pan Kopyść powiedział, że trzeba tę drogę 
zbudować jak najszybciej i środki, które będą potrzebne do realizacji tej drogi, znajdą się. Co 
do tego nie ma wątpliwości. Przypomnieć należy, że jeszcze w najbliższych planach budowy 
drugiego odcinka do Chocenia, ale członek zarządu województwa myśli, że nie spocznie się 
póki cała droga do Kowala, nie zostanie zakończona, bo przecież odcinek między Choceniem 
i Kowalem także wymaga bardzo intensywnych prac renowacyjnych. To jest zadanie 
województwa, żeby wszystkie drogi wojewódzkie w tej części województwa zostały 
przebudowane. Taką deklarację, złożył pan Kopyść, jak i wszyscy członkowie zarządu. 
Rzeczywiście trzeba bardzo uważnie przyglądać się wszystkim przetargom, aby 
dokumentacja przetargowa zapewniała najlepszą z możliwych realizacji, inwestycji.  Bardzo 
często niedopatrzenia w dokumentacji czy też niewzięcie pod uwagę przez architektów, przez 
projektantów wszystkich potrzeb mieszkańców powodowały, że potem te inwestycje się 
przedłużały, bo tak czy inaczej trzeba na te potrzeby odpowiadać i realizować. Jeszcze raz 
członek zarządu wszystkim pogratulował.  
Przewodniczący Rady podziękował za wyczerpujące obietnice. Przewodniczący wyraził 
nadzieję, że droga Chodecz – Choceń będzie wykonana jak najszybciej oraz oczywiście 
Choceń – Kowal.  
Radny Marek Jaskulski poruszył dwie sprawy, tj. czy były przeznaczone nagrody dla 
pracowników w związku ze świętem 3 Maja? Druga kwestia, radny stwierdził, że wypowiedź 
nie będzie tak optymistyczna, jak wypowiedź pana wicestarosty, Ambrożewicza. Dotyczyć 
też będzie drogi wojewódzkiej nr 265, która jest przebudowywana od kilku miesięcy. Roboty 
postępują, zakres robót objął już odwodnienie, czyli pogłębienie zdecydowane rowów, 
wykonanie części przynajmniej wjazdów, wykonanie na całości krawężnika i przynajmniej na 
pewnym etapie, a jest to druga od Kowala do Baruchowa, frezowanie, przygotowanie pod 
położenie warstwy asfaltowej. Podczas właśnie tych procesów, uwidoczniły się pewne 
mankamenty. Dobrze, żeby pan marszałek powiedział, że problem tkwi w dokumentacji. Ta 
droga mam mieć 6 metrów i dwa pasy. Być może była nieznacznie szersza, być może 
podobna z tym, że w wyniku powstałego chodnika, który ma około 1,80 m, pas drogi został 



 24

zepchnięty w drugą stronę do pogłębionego rowu, nawet miejscami na 2 - 2,5 metrów. 
W pewnych miejscach krawędź drogi, pas drogowy, niemalże będzie się stykał na 
kilkadziesiąt centymetrów od krawędzi rowu. Może to być bardzo niebezpieczne biorąc  pod 
uwagę, że z drugiej strony jest krawężnik, który niesie ze sobą pewne skutki. Poruszają się 
tam pojazdy o dużej trakcyjności, to znaczy tiry, pojazdy rolnicze. W Rakutowie jest 
przynajmniej 12 gospodarstw nowoczesnych, które na pewno się utrzymają i zwiększają 
swoją bazę, swój sprzęt. Radny zauważył, że np. taki pojazd rolniczy, który ciągnie 
przyczepiony za sobą agregat, a jeszcze nieraz siewnik może mieć do 3 metrów szerokości 
i przy 3 punktowym zawieszeniu, on sam ma jeszcze pewne wibracje na długości ośmiu 
metrów, może ten 3 metrowy pas wykorzystać, a co będzie, jak z drugiej strony, będzie tir?  
To jest jedna kwestia. I są właśnie w pewnym miejscach, gdzie do tej pory można było 
uciekać na pobocze, dosyć szerokie pobocze, utwardzone pobocze. Teraz będzie to 
niemożliwe, bo chodnik z jednej strony, z drugiej strony w kilku miejscach rów i tu 
projektodawca nie uwzględnił tego. Istnieje zakręt, ostry zakręt, 2,5 km od Kowala, 
w Rakutowie, gdzie pas drogowy ma 6 metrów, jest chodnik, jest rów. Siła odśrodkowa 
działa. Tam już było na przestrzeni kilku lat, przynajmniej z pięć, może więcej samochodów, 
uszkodziło posesję, ogrodzenia. Jednak nie było takiego zagrożenia, bo nie było dachowań. 
Teraz przy tym krawężniku może dojść do dachowania i nawet pewnych złych skutków. 
Sprawa robi się dosyć nerwowa, że ten zakręt, to jest na pewno miejsce szczególne 
niebezpiecznie i niezwłocznie powinno tam dojść do pewnej rekonstrukcji, zmiany 
w dokumentacji, przynajmniej na tym zakręcie, bo to zagraża zdrowiu, życiu i może 
powodować straty mienia. Jest to jedna z ważniejszych, to jak tu już było przed chwilą 
powiedziane, arterii komunikacyjnych wojewódzkich w powiecie. Bardzo ważne połączenie 
na Warszawę, dojazd do autostrady, dojazd w kierunku Poznania. Dlatego te błędy mogą 
spowodować, że tam będzie wiele wypadków. Zresztą istnieje na tym odcinku 3-4 km, ok. 
200 – 300 posesji i gospodarstw rolnych. Radny zapytał czy prawdą jest, że nastąpiła na tym 
odcinku zmiana klasyfikacji, klasy tej drogi na niższą? W związku z tym, że sprawa jest pilna 
i trzeba raczej emocje mieszkańców w porę studzić, a one są bardzo w tej chwili gorące, 
różne epitety pojawiają się, ale najbardziej delikatne to typu, że „idioci tam rządzą”, ale to 
najbardziej delikatny. Oby to było pytanie, wypowiedź retoryczna, ale takie, co są 
najdelikatniejsze. W związku z tym, korzystając z tego miejsca, pewne sprawy można jeszcze 
odwrócić, uwzględnić, których nie było widać w trakcie, kiedy ta inwestycja, ta przebudowa 
ruszała.  
Przewodniczący Rady podziękował radnemu za interwencję. Przewodniczący poprosił, aby 
pan Kopyść zapisał te uwagi radnego i na pewno będzie działał, aby nie doszło do tragedii, 
ewentualnie do poprawienia komfortu jazdy wszystkim mieszkańcom naszego powiatu i nie 
tylko. 
Pan Sławomir Kopyść – członek zarządu województwa kujawsko – pomorskiego 
powiedział, że oczywiście są to ważne głosy, które są przedstawione tutaj bezpośrednio 
z miejsca, gdzie budowa jest realizowana. Dlatego tak ważna jest współpraca z mieszkańcami 
i wsłuchiwanie się w ich głosy, jeżeli chodzi o szczegóły realizacji. Być może, że 
rzeczywiście trzeba coś zmienić w tym projekcie. Członek zarządu nie jest specjalistą od 
drogownictwa. Przekaże, zarówno marszałkowi Sosnowskiemu, jak i panu Mirosławowi 
Graczykowi, który w Departamencie Infrastruktury odpowiada za realizację tych projektów 
drogowych i na pewno będzie się w dalszym kontakcie w tej sprawie. Nie zostawi się tej 
sprawy. Członek zarządu nie potrafi powiedzieć, jak ona zostanie rozstrzygnięta, nie zna też 
szczegółów projektu, który został tam zrealizowany. Radny zna znacznie lepiej te sprawy od 
członka zarządu, jeżeli chodzi o Rakutowo. Na skutek interwencji, zarówno władz, jak 
i mieszkańców, on został tak naprawdę zaprojektowany, doprojektowany, co znacznie 
zmieniło warunki na tej drodze. Być może, że skutki tej budowy rzeczywiście wpływają 
znacznie na bezpieczeństwo i trzeba podjąć dalsze działania.  
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Radna Ewa Kończyńska  powiedziała, że nie zrozumiała, ale nadal by prosiła pana 
przewodniczącego o oficjalne zdementowanie tego, nie wie, czy to, że pan sekretarz 
wytłumaczył to wystarczy? Radnej to nie wystarczy. Trzeba oficjalne zdementowanie zrobić  
na tej stronie, gdzie to zostało ogłoszone, żeby to zdementowanie wystąpiło. Radna zapytała - 
czy pan przewodniczący zapewnia radną, że tak będzie, czy nie za bardzo. 
Przewodniczący Rady powiedział, że prezydium rady się zbierze i podjęte zostaną 
odpowiednie kroki, aby te sprawę wyjaśnić. 
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że ma jeszcze dodatkowe informacje czy też 
pytanie, odnośnie drogi, o której mówił radny M. Jaskulski, który powiedział dużo rzeczy na 
ten temat. Rzeczywiście jest to faktem w ocenie radnego, że jest to po prostu bubel 
budowlany. Szanując wszystkich mieszkańców, użytkowników chodnika, ale jest to droga 
województwa, która łączy dwa województwa, jest ważnym ciągiem komunikacyjnym. Radny 
rozumie, że tam była potrzeba budowy chodnika, ale radny nie ukrywa, że przejeżdżając 
przez to, że jest tam budowa i remont, jeździ tą drogą rzadko. Miesiąc temu przejeżdżając był  
zadziwiony, jak to jest możliwe, że projektant zrobił to, albo nie mierząc, albo w ogóle nie 
mając wyobraźni. Żeby już dalej nie epatować tej sytuacji, radny złożył prośbę, wniosek – 
żeby działania członka zarządu  były natychmiastowe, póki jeszcze nie zostaje położona 
nawierzchnia, czy też nie zostały pociągnięte jakieś koszty, które zostały wydatkowane. 
Radny nie wyobraża sobie komunikacji tą drogą, kiedy ma prawo jeździć sprzęt o różnych 
gabarytach, nie mówi się tutaj o ponad gabarytach, tylko normalne samochody ciężarowe, 
gdzie to nawet, gdyby to nie zostało zmienione, nie potrzeba stawiać znaków, tam więcej niż 
40 km/h nikt się nie odważy pojechać, przynajmniej na tym haniebnym łuku. Radny poprosił 
o natychmiastową interwencję.  
Przewodniczący Rady  powiedział, że pan Kopyść zapisze  tą uwagę i wraz z uwagami pana 
Marka Jaskuskiego będzie jakoś oddziaływał na to, żeby tam wszystko było zgodne z prawem 
i wygodne dla mieszkańców.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że 13 czerwca ubiegłego roku odbyło się spotkanie 
w Kłóbce. Nie wszyscy byli, niektórzy mówili, że to jest bez sensu to spotkanie. Radny 
najbliżej siedzi pana Zawidzkiego, zabierali głos. Pewne efekty na tych drogach 
wojewódzkich są. To nie ulega wątpliwość. To, co tutaj panowie mówią, to radny nie zna 
sprawy, jeżeli jest potrzeba,  to trzeba poprawić. To, co mówił pan Ambrożewicz, że jest 
szansa na ten odcinek, pan Sławomir Kopyść nadmienił, że odcinek drugi, kończący do 
Chocenia i do Czerniewic, będzie, to tak należy trzymać.  Radny zaapelował do pana 
Kopyścia, bo odbył z nim dwie – trzy rozmowy i widzi postępy. Trzy lata temu, cztery lata 
temu, wszyscy pamiętają, jak się radni wypowiadali.  Praktycznie drogi wojewódzkie, nie 
istniały. Dzisiaj z całą odpowiedzialnością trzeba powiedzieć, nawet taka drobna sprawa 
w Czerniewicach, drobny remont, ludzi cieszy.  Zobaczyli, że ktoś zaczął się tą częścią 
naszego powiatu, naszego województwa i powiatem interesować. Radny poprosił, żeby nie 
odpuszczać sprawy. Radny zamienił parę słów z marszałkiem Całbeckim, dał słowo, że 
będzie. Radny podziękował za te spotkania, gdzie można było na roboczo pewne sprawy 
sobie przedstawić i tak należy działać. Ten powiat zasługuje na to, żeby rzeczywiście po tych 
latach niedoinwestowania zostało to realizowane. Radny stwierdził, że coś zaczyna iść do 
przodu. Za to radny podziękował. Radny powiedział, że rada zwróciła się w sprawie parkingu 
przy szpitalu wojewódzkim.  Radny rozmawiał z panem Kopyściem i prośba taka, że jeżeli 
nie można zaraz wykonać parkingu, bo taka była odpowiedź, że w perspektywie będzie 
parking, nie jest to możliwe, żeby tak było. Szczególnie dla mieszkańców naszego powiatu. 
Większość przyjeżdża samochodami. Nawet Nadleśnictwo zamknęło swój teren. Tam prędzej 
czy później dojdzie do tragedii. Prośna, aby rozważyć, nawet jeśli nie uda się, to chociaż 
tymczasowo utwardzić teren, żeby ludzie mogli swobodnie podjechać.  Radny zaapelował do 
pana Kopyścia, do zarządu województwa, do pana marszałka, żeby ten temat 
przedyskutować. Tam nie jadą ludzie dla przyjemności, tylko jadą ludzie w potrzebie. Radny 
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ma nadzieję, że ten temat też będzie do pokonania. Małymi krokami można zrobić dużo. 
Radny za te spotkania podziękował. Radny poprosił, aby pan Sławomir Kopyść był 
ambasadorem terenu powiatu.  To, co się zrobi na tym terenie, to zostanie i osoby, które się 
do tego przyczyniają, na pewno będzie się też pamiętać. 
 

22) Zamknięcie obrad LIV Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 17 maja 2023 r. 
o godz. 15:15 zamknął LIV Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

   
      Przewodniczący Rady 
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………….. 
2) Anita Sudomir – Ozdoba ……………………. 


